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Spłonęła 
historyczna willa
\\\ OTWOCK 

W sobotę 27 lipca doszło do pożaru willi przy ul. Reymonta. 
Budynek został prawie całkowicie zniszczony przez ogień. 

Rewitalizacja bazarku przy Orlej  
– będzie pięknie

Kolejne ulice 
do modernizacji

Wymagająca zmian ul. Ślusarskiego

Pożar willi przy ul. Reymonta

\\\ OTWOCK 

Targowisko na rogu ulic  
Orlej i Pod zegarem  
w Otwocku zostanie 
całkowicie przebudowane. 
Zamiast starych  
i zaniedbanych pawilonów  
na terenie obecnego bazarku 
powstanie nowy budynek  
w stylu świdermajer. Bazarek 
ma się stać nową wizytówką 
miasta.

Tak będzie wyglądał Biały Bazarek od frontu

\\\ OTWOCK

dokończenie na str. 2

dokończenie na str. 3
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O koło godziny 16.00 straż przyjęła 
zgłoszenie o pożarze w pustosta-

nie przy ul. Reymonta. Na miejscu po-
jawiły się liczne siły, aby jak najszybciej 
ugasić szalejący ogień. 

W akcji gaśniczej uczestniczyły 23 
jednostki straży pożarnej, w tym zastę-
py z Warszawy, a teren zabezpieczała 
policja. Wstępne ustalenia sugerują, że 
przyczyną pożaru mogło być podpale-
nie, jednak szczegółowe okoliczności 
będą jeszcze badane.

\\\   Wieloletnia historia
Historia willi przy ul. Reymonta jest 

wyjątkowa i sięga czasów przedwojen-
nych, kiedy to należała do małżeństwa 
Weinbergów. W latach 20. XX wieku na 
ich rozległej posesji obejmującej obszar 
pomiędzy ulicami Reymonta, Żerom-
skiego, Kochanowskiego i Świerkową 
powstało pięć dużych budynków, każdy 
o unikalnym stylu architektonicznym. 
Do dzisiaj przetrwały z nich tylko dwa, 
bo trzeci spłonął w sobotę 27 lipca.

Willa była znana jako „Willa Ster-
na-Wiernik” – została tak nazwana na 
cześć jednego z właścicieli. Dwupiętro-
wy drewniany budynek z 37 pokojami, 
mansardami i oszklonymi weranda-
mi idealnie nadawał się na pensjonat. 
Przed II wojną światową pełnił funkcję 
„cichego” pensjonatu, działającego bez 
oficjalnego pozwolenia, a jego ostat-
nim przedwojennym właścicielem był 
Hersz Mayzner.

Podczas okupacji niemieckiej, od 
grudnia 1940 roku willa znalazła się 
w granicach otwockiego getta. Wios-
ną 1941 roku została jednak z niego 
wyłączona i przekazana pod zarząd 
Komisarycznego Zarządu Nierucho-
mości. Żydowscy mieszkańcy zostali 
wysiedleni, a na ich miejsce sprowa-
dzono nieżydowskie rodziny.

Po wojnie budynek pełnił funkcję 
mieszkań kwaterunkowych. Życie w 
willi toczyło się normalnym rytmem 

aż do 28 kwietnia 2021 roku, kiedy 
to doszło do pożaru spowodowanego 
wadliwą instalacją elektryczną. Znisz-

czenia były na tyle poważne, że budy-
nek został wyłączony z użytkowania, 
a trzynaście rodzin musiało opuścić 
swoje mieszkania.

Niestety, ogień, który wybuchł w 
sobotę 27 lipca, zakończył długą i burz-
liwą historię „Willi Sterna-Wiernik”, 
miejsca pełnego wspomnień i ważnych 
wydarzeń. 

Tekst i zdjęcia Maria Konstantyn

Spłonęła 
historyczna willa

Wstępne ustalenia 
sugerują, że przyczyną 

pożaru mogło  
być podpalenie

\\\ OTWOCK 

We wrześniu bieżącego 
roku rozpocznie się długo 
wyczekiwana modernizacja 
ulic Ślusarskiego i Pułaskiego 
w Otwocku. 

I nwestycja ma na celu poprawę in-
frastruktury drogowej oraz zwięk-

szenie komfortu życia mieszkańców, 
szczególnie osiedla Stadion. Koszt 
inwestycji wynosi 6 376 000 zł, z 
czego 70% pochodzi z dofinansowa-
nia z Rządowego Funduszu Rozwoju  
Dróg. 

Modernizacja ma na celu nie tyl-
ko poprawę stanu nawierzchni, ale 
również wprowadzenie nowych udo-
godnień dla pieszych i rowerzystów. 
Planowane działania zakładają budo-
wę nowej nawierzchni jezdni, budo-
wę chodnika i ścieżki rowerowej oraz 
utworzenie około 150 prostopadłych 
miejsc parkingowych wzdłuż ul. Ślu-
sarskiego.

Dodatkowo, w ramach inwestycji 
przewidziana jest modernizacja odcin-
ka ul. Jaremy – zgodnie z wnioskami 
okolicznych mieszkańców. Skrzyżowa-
nie z ul. Sportową zostanie przekształ-
cone w tzw. skrzyżowanie wyniesione, 
co ma na celu poprawę bezpieczeństwa 
na drodze.

Wielu mieszkańców Stadionu po-
zostawiających swoje samochody na 
zamkniętym parkingu przy OKS za-
stanawiało się, czy miejsca postojowe 
zostaną zachowane. – Obecny parking 
przy miejskiej hali sportowej pozosta-
nie na swoim miejscu – komentuje dla 
nas Biuro Prasowe Urzędu Miasta. – 
Jednak jego ogrodzenie zostanie prze-
sunięte do granicy budynku dawnego 
hotelu OKS przy ul. Ślusarskiego.

Realizacja planowanej inwestycji 
drogowej wiąże się również z koniecz-
nością rozbiórki drewnianego budyn-
ku mieszkalnego przy ul. Ślusarskiego 
(Sportowa 1A). Mieszkają tam dwie 
rodziny, którym miasto zapewni loka-
le zamienne. Dzięki temu mieszkańcy 
nie zostaną pozostawieni bez dachu 
nad głową, a przestrzeń uzyskana po 
rozbiórce zostanie wykorzystana w 
ramach planowanych prac moderni-
zacyjnych.

W trakcie realizacji inwestycji zo-
staną także przebudowane linie tele-
techniczne i elektroenergetyczne, co 
jest niezbędne do zapewnienia bez-
piecznego i sprawnego funkcjonowania 
nowej infrastruktury drogowej. Pro-
wadzenie przewodów w ziemi będzie 
nie tylko estetyczne, ale również zdecy-
dowanie bardziej bezpieczne. Patrząc 
na pozrywane w ostatnim czasie pod-
czas burz trakcie energetyczne, takie 

podziemne przewody mogą zapobiec 
nagłym przerwom w dostawie prądu.

Inwestycja w modernizację ulic 
Ślusarskiego i Pułaskiego jest od daw-
na wyczekiwana przez mieszkańców, 
zwłaszcza tych z osiedla Stadion. Ulica 
Ślusarskiego została znacząco nadwy-
rężona podczas remontu ulicy Sporto-
wej, co spowodowało liczne utrudnie-
nia w codziennym życiu mieszkańców. 

Choć prace modernizacyjne mogą 
wiązać się z pewnymi niedogodnoś-
ciami, końcowy efekt będzie zdecydo-
wanie korzystny dla wszystkich użyt-
kowników dróg. – Z niecierpliwością 
wyczekuję remontu tej drogi – mówi 
mieszkanka jednego z bloków przy ul. 
Sportowej. – Dziura na dziurze, strach 
jeździć. Ale wierzę, że zmiany przynio-
są szeroką piękną ulicę.

Nowa nawierzchnia, chodniki, 
ścieżki rowerowe i dodatkowe miej-
sca parkingowe z pewnością poprawią 
komfort i bezpieczeństwo poruszania 
się po tych ulicach. Mieszkańcy zyskają 
infrastrukturę, która spełni ich potrze-
by.

Zakończenie prac inwestycyjnych 
planowane jest jeszcze na ten rok, co 
oznacza, że mieszkańcy Otwocka już 
wkrótce będą mogli cieszyć się zmo-
dernizowaną infrastrukturą drogową.

Tekst i zdjęcie Maria Konstantyn

Kolejne ulice do modernizacji

\\\ OTWOCK 

Firma Euronet Polska  
2 sierpnia deinstalowała 
bankomat zlokalizowany  
przy sklepie PSS „Społem”  
na ul. Andriollego 21.  
Tym samym mieszkańcy 
Otwocka mają mniejszą 
dostępność do bankomatów  
w centrum miasta.

B ankomat, który przez ostatnie 
szesnaście lat ułatwiał mieszkań-

com dostęp do gotówki, zniknął z kra-
jobrazu miasta. Decyzja ta jest częścią 
szerszej strategii firmy Euronet, która 
zapowiedziała możliwość likwidacji 
także innych bankomatów na terenie 
Otwocka.

Firma Euronet uzasadnia swoją 
decyzję koniecznością weryfikacji ren-
towności sieci bankomatów. W piśmie 
przesłanym do urzędu miasta można 
przeczytać, że głównym powodem jest 
brak pokrycia kosztów krajowej wypła-

ty gotówki przez sieci VISA, Mastercard 
i Blik. 

Firma zapewnia, że podejmie 
działania mające na celu ułatwienie 
konsumentom korzystanie z sieci ban-
komatów. W planach są rozmowy oraz 

działania zmierzające do zmiany sy-
stemu pobierania opłat za transakcje 
wypłaty gotówki przez operatorów 
bankomatów. 

Euronet stara się również znaleźć 
inne rozwiązania, które mogłyby po-
prawić rentowność ich urządzeń, a jed-
nocześnie dbały o potrzeby klientów. 
Dla mieszkańców Otwocka likwidacja 
bankomatu przy ul. Andriollego to nie-
wątpliwie utrudnienie, które zmusi ich 
do szukania innych miejsc do wypłaty 
gotówki. 

Przyszłość sieci bankomatów w 
Otwocku oraz w całej Polsce stoi pod 
znakiem zapytania, jeśli koszty ich 
utrzymania będą przewyższać docho-
dy z prowizji za wypłaty gotówki. De-
cyzje takie, jak te podejmowane przez 
Euronet, mogą wpłynąć na dostępność 
usług finansowych w mniejszych miej-
scowościach i na terenach wiejskich, 
gdzie alternatywa dla bankomatów jest 
często ograniczona.

Maria Konstantyn

Likwidacja bankomatu
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Ogień, który wybuchł w sobotę, zakończył długą i burzliwą historię „Willi 
Sterna-Wiernik”

Firma Euronet uzasadnia swoją  
decyzję koniecznością weryfikacji  
rentowności sieci bankomatów

dokończenie ze str. 1

dokończenie ze str. 1
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\\\ KRAJ 

Senat Rzeczypospolitej 
Polskiej przyjął bez poprawek 
długo oczekiwaną ustawę 
o tzw. wdowiej rencie, 
która wprowadza zmiany 
w systemie emerytalno-
rentowym. 

N owe przepisy umożliwiają owdo-
wiałym obywatelom jednoczesne 

pobieranie własnego świadczenia oraz 
renty po zmarłym małżonku.

Decyzja Senatu została podjęta 
przy miażdżącej przewadze głosów: 80 
senatorów głosowało za, a tylko jeden 

wstrzymał się od głosu. Ustawa oparta 
na obywatelskim projekcie wprowa-
dza tzw. rentę wdowią, której wypłata 
rozpocznie się od 1 lipca 2025 roku. 
Początkowo świadczenie będzie wy-
nosić 15%, a od 1 stycznia 2027 roku 
wzrośnie do 25%.

Jednym z najważniejszych ele-
mentów nowej ustawy jest zniesienie 
limitu świadczeń, który wynosił trzy-

krotność najniższej emerytury. Dzięki 
temu owdowiali obywatele nie będą 
musieli obawiać się, że przekroczenie 
tego limitu wpłynie na obniżenie wy-
sokości ich świadczeń. 

\\\   Kto skorzysta  
z nowych przepisów?

W styczniu 2025 roku blisko 2 
miliony Polaków będzie mogło złożyć 
wnioski o nowe świadczenie. Co wię-
cej, nie ma znaczenia, czy emerytura 
pochodzi z ZUS, KRUS czy innego sy-
stemu emerytalno-rentowego. Nawet 
osoby, które owdowiały kilka lat temu, 
będą miały prawo do dodatkowych 
pieniędzy. 

Nowe przepisy mają na celu nie tyl-
ko wsparcie finansowe owdowiałych 
obywateli, ale także zmniejszenie ry-
zyka ubóstwa wśród starszej populacji. 
Renta wdowia pozwoli na bardziej sta-
bilne zarządzanie domowym budżetem 
i zapewni większą pewność finansową 
w trudnych życiowych momentach. 

Maria Konstantyn

Będzie wdowia 
renta

Świadczenie dla wdów i wdowców
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N a posiedzeniu 18 lipca Rada 
Miasta Otwocka jednogłośnie 

przyjęła zaproponowaną tego samego 
dnia przez Komisję Budżetu i Finan-
sów poprawkę do budżetu na lata 
2024-25. Jednym z jej elementów jest 
zwiększenie o 1,85 miliona złotych 
puli środków na rewitalizację bazarku 
przy ulicy Orlej. Tym samym budżet tej 
inwestycji wzrósł do 12,85 miliona zło-
tych, co umożliwi podpisanie umowy 
z wykonawcą wyłonionym w przetar-
gu. Budowa ma szansę ruszyć w roku 
2025 po przygotowaniu szczegółowej 
dokumentacji projektowej.

\\\   Ambitne plany
Jak pisaliśmy w lutym b.r., projekt 

rewitalizacji terenu otwockiego targo-
wiska składa się z kilku elementów. 
Jednym z nich jest budowa kilkupiętro-
wego Domu Uniwersalnego w miejscu 
dużego drewnianego budynku przy ul. 
Andriollego 10. W ramach inwestycji 
zostanie także przebudowana ulica 
Orla, powstaną nowe parkingi oraz 
przestrzeń do odpoczynku dla miesz-
kańców – z trawnikami, klombami 

kwietnymi, nowym oświetleniem i du-
żą ilością miejsc do siedzenia.

Jednak najważniejszym obiektem 
planowanym w miejscu obecnego ba-
zarku będzie dwukondygnacyjny budy-
nek w stylu nadświdrzańskim, znanym 
od lat pod wymyśloną przez Konstan-
tego Ildefonsa Gałczyńskiego nazwą 
„świdermajer”. Budynek już otrzymał 
roboczy kryptonim „Biały Bazarek”, 
który nawiązuje do jasnego koloru je-
go elewacji. Obiekt ten pomieści stoi-
ska handlowe, do których przeniosą się 
kupcy, będzie także piekarnia, kawiar-
nia oraz bar lub restauracja.

\\\   Na razie  
bazarek straszy

Mieszkańcy Otwocka i okolic od 
dawna czekali na przebudowę tar-
gowiska przy Orlej. Znajdujące się tu 
obecnie pawilony powstały w latach 
90. ubiegłego wieku i w tamtym czasie 
stanowiły wielką, pozytywną odmianę 
po epoce drewnianych, obskurnych 
budek, które stały tu wcześniej. Jednak 
czas zrobił swoje i dzisiaj nowoczesne 
niegdyś pawilony straszą brudnymi 
elewacjami, odrapanymi dachami z 

łuszczącą się farbą i chaotyczną do-
datkową zabudową, którą obrosły do-
okoła. Zdecydowanie przyszedł czas 
na odmianę!

\\\   Ale wkrótce  
będzie pięknie

Według projektu, który wykonała 
pracownia PAKA.Archi, Biały Bazarek 
będzie budynkiem energooszczędnym, 
w którym pomieści się ponad 30 lokali 
usługowo-handlowych oraz gastrono-
micznych. Miasto zapewniło, że kup-

cy handlujący obecnie na targowisku 
otrzymają na czas budowy tymczasowe 
miejsca do prowadzenia swojej dzia-
łalności.

Kiedy spojrzymy na wizualizację 
inwestycji, od razu nasuwa się sko-
jarzenie z ukończoną kilka lat temu 
rewitalizacją pensjonatu Gurewicza, 
dzięki której powstał olśniewający 
obiekt wyglądający jak dawny budy-
nek drewniany, ale zbudowany z uży-

ciem najnowocześniejszych technologii 
odpornych na upływ czasu. Widzimy 
tutaj ten sam styl – nawiązujący do 
architektury świdermajer, z charak-
terystycznymi szpiczastymi dachami, 
ażurowymi dekoracjami, łukami, we-
randami i balkonami. Biały Bazarek z 
pewnością doda splendoru centrum 
Otwocka i będzie miejscem chętnie 
odwiedzanym zarówno przez miesz-
kańców, jak i przyjezdnych, stając się 
nową wizytówką miasta.

Jan Sobolewski

Rewitalizacja bazarku  
przy Orlej – będzie pięknie

Obecny wygląd targowiska przy Orlej

Kupcy na czas budowy 
mają otrzymać 

tymczasowe miejsca  
do handlu

Biały Bazarek stanie się nową wizytówką miasta
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 OGŁOSZENIE BURMISTRZA MIASTA I GMINY OSIECK
o przystąpieniu do sporządzania planu ogólnego gminy Osieck 

Na podstawie art. 13i ust. 3 pkt 1, art. 8g ust. 1 i 2 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 977, z późn. zm.) oraz art. 39 ust.1 pkt. 1, 
3, 4 i 5 oraz art. 40 w związku z art. 46 ust. 1 pkt. 1 i art. 54 ust. 2 i ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostepnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie  
środowiska oraz o ocenach odziaływania na środowisko (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 1096, z późn. zm.) 
zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miejską w Osiecku w dniu 27 czerwca 2024 r. Uchwały 
Nr III/29/24 w sprawie przystąpienia do sporządzania planu ogólnego gminy Osieck oraz  
o przystąpieniu do opracowania prognozy oddziaływania na środowisko w celu przeprowadzenia 
strategicznej oceny oddziaływania na środowisko skutków realizacji ww. planu ogólnego.
Zainteresowani mogą składać wnioski do projektu planu ogólnego oraz prognozy odziaływania 
na środowisko w terminie od 7 sierpnia 2024 r. do 7 października 2024 r. 
Wnioski do projektu planu ogólnego należy składać w postaci:
–  papierowej – osobiście lub listownie na adres Urzędu Miasta i Gminy Osieck,  

ul. Rynek 1, 08-445 Osieck, lub
–  elektronicznej – za pomocą poczty elektronicznej na e-mail:  

planowanieprzestrzenne@gminaosieck.pl lub za pomocą platformy ePUAP
na formularzu stanowiącym załącznik do Rozporządzenia Ministra Rozwoju i Technologii z dnia 
13 listopada 2023 r. (Dz. U. 2023 r. poz. 2509) lub dostępnym na stronie internetowej pod adresem: 
https://osieck.pl/asp/wnioski,174,,1 oraz https://osieck.biuletyn.net/?bip=1&cid=264&bsc=N 
Składający wniosek do projektu aktu planowania przestrzennego podaje swoje imię i nazwisko albo 
nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby oraz adres poczty elektronicznej, o ile taki posiada, a także 
wskazuje, czy jest właścicielem lub użytkownikiem wieczystym nieruchomości objętej wnioskiem oraz 
może podać dodatkowe dane do kontaktu, takie jak adres do korespondencji lub numer telefonu. 
Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Burmistrz Miasta i Gminy Osieck.
UWAGA: Liczy się data wpływu wniosku do tut. Urzędu, a pisma niespełniające powyżej wskazanych 
warunków pozostaną bez rozpatrzenia.

Burmistrz Miasta i Gminy Osieck
Administratorem danych osobowych przetwarzanych w związku z realizacją zadań w zakresie planowania 

przestrzennego jest Miasto i Gmina Osieck reprezentowana przez Burmistrza (adres: Rynek 1, 08-455 Osieck, telefon 
kontaktowy: 256857026, e-mail: ugosieck@gminaosieck.pl) Klauzula  informacyjna  dotycząca  przetwarzania  danych  
osobowych dostępna jest w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej Urzędu Miasta i Gminy Osieck. 

Zgodnie z art. 8a ust. 1ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, w związku 
z przetwarzaniem przez Burmistrza Miasta i Gminy Osieck danych osobowych, uzyskanych w toku prowadzenia 
postępowań dotyczących sporządzania aktów planistycznych, prawo, o którym mowa w art. 15 ust. 1 lit. g rozporządzenia 
Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku 
z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 
95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) (Dz. Urz. UE L 119 z 04.05.2016, str. 1, ze zm.), przysługuje, jeżeli 
nie wpływa na ochronę praw i wolności osoby, od której dane te pozyskano.

Osieck, dn. 07.08.2024 r.

\\\ JÓZEFÓW 

Oczyszczalnia ścieków  
w Józefowie to inwestycja 
o kluczowym znaczeniu 
dla miasta. Jej zbudowanie 
umożliwiło samorządowi 
samodzielne zarządzanie  
w zakresie usług wodno- 
-kanalizacyjnych,  
zaś mieszkańcom przyniosło 
radykalne obniżenie stawek  
za ścieki. 

U ruchomiony latem 2019 roku 
obiekt właśnie świętuje swoje 

5-lecie. Oczyszczalnia należy do najno-
wocześniejszych w Europie, zapewnia-
jąc osiągnięcie lepszych parametrów 
ścieków oczyszczonych niż wymagają 
Dyrektywy Unii Europejskiej!

\\\   A na początku  
były problemy 

Historia powstania józefowskiej 
oczyszczalni jest burzliwa i pełna nie-
oczekiwanych zwrotów akcji. Głównym 
powodem podjęcia decyzji o jej budo-
wie była chęć uniezależnienia się od 
zewnętrznego odbiorcy ścieków, z któ-
rym współpraca nie układała się najle-
piej. W roku 2012 rozpoczęły się prace 
nad wyborem optymalnej technologii 
oczyszczania, metodą podpatrywania 
podobnych rozwiązań funkcjonujących 
w kraju i na świecie. Ostatecznie wy-
brana została koncepcja oczyszczalni 
mechaniczno-biologicznej opartej na 
technologii osadu czynnego z równo-
czesnym usuwaniem tzw. biogenów 
(głównie związków azotu i fosforu). 
Operatorem oczyszczalni została spół-
ka Hydrosfera Józefów, zajmująca się 
gospodarką wodno-kanalizacyjną w 
mieście od 2010 roku.

Od samego początku budowa na-
potykała na wiele problemów. Projekt 
uzyskał dofinansowanie od Wojewódz-
kiego Funduszu Ochrony Środowiska, 
jednak przedłużające się spory sądowe 
z organizacjami ekologicznymi spowo-

dowały, że minął termin wykorzystania 
przyznanych funduszy. W tej sytuacji 
samorząd Józefowa podjął odważną 
decyzję sfinansowania inwestycji ze 
środków własnych. Ostatecznie umowa 
z wyłonionym w przetargu wykonaw-
cą projektu została podpisana jesienią 
2017 roku, a od sierpnia 2019 wszyst-
kie ścieki miejskie płyną już do nowej 
oczyszczalni.

\\\   Jeden  
z najnowocześniejszych 
obiektów w Europie

Józefowska oczyszczalnia posiada 
tzw. trzeci stopień doczyszczenia. Przed 
odprowadzeniem do wód powierzch-
niowych oczyszczone ścieki są dodat-
kowo dezynfekowane promieniowa-
niem ultrafioletowym, co pozwala na 
zlikwidowanie 99,9% bakterii. Warto 
zauważyć, że takie rozwiązanie jest 
unikatowe dla oczyszczania ścieków 
– stosuje się je przede wszystkim do 
uzdatniania wody pitnej. 

Według zastosowanej technolo-
gii proces oczyszczania odbywa się 
w dwóch innowacyjnych reaktorach 
biologicznych, które są hermetycznie 
zamknięte, aby zminimalizować od-
działywanie oczyszczalni na środo-
wisko. Dodatkowo, aby uniemożliwić 
wydostawanie się zanieczyszczonego 
powietrza na zewnątrz, każdy budynek, 
w którym prowadzone są procesy tech-
nologiczne, posiada system wentylacji 
połączonej z filtrami pochłaniającymi 

przykre zapachy. Jak podkreślają przed-
stawiciele Hydrosfery, obiekt zaprojek-
towano z dużą rezerwą wydajności, co 
zapewnia wymaganą ciągłość proce-
sów technologicznych w przypadku 
awarii czy nagłego wzrostu obciąże-
nia, np. w okresach dużych roztopów 
czy silnej ulewy. Jest także bezpieczny 
i nieuciążliwy dla otoczenia, wykonany 
z dbałością o zasady ekologii.

„Decyzja o budowie oczyszczalni 
była odważna, ale konieczna i – na co 
wskazują efekty – słuszna” – komentuje 
burmistrz Józefowa Marek Banaszek. 
„Zamiast wzrostu stawek za odbiór 
ścieków mogliśmy sobie pozwolić 
wręcz na ich obniżenie. Dziś nie ma 
również wątpliwości co do jakości 
oczyszczanych ścieków. Mimo wielu 
problemów, na jakie miasto było nara-
żone w trakcie procesu inwestycyjnego, 
nie szczędziliśmy wysiłku i nakładów, 
aby obiekt był wyposażony w najnowo-
cześniejsze rozwiązania. Zależało nam, 
aby oczyszczalnia była przyjazna dla 
środowiska i przygotowana na rosnące 
potrzeby miasta. Dziś wiemy, że udało 
nam się to osiągnąć”.

Jan Sobolewski

Oczyszczalnia ścieków, która 
pomaga oszczędzać

Oczyszczalnia w Józefowie działa od 2019 roku
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Od 5 lat dzięki nowej 
oczyszczalni mieszkańcy 

płacą mniej za ścieki

\\\ WIĄZOWNA 

Ruszyła budowa ośrodka 
zdrowia w Wiązownie. Firma 
zajmująca się inwestycją 
oficjalnie przejęła teren,  
na którym znajdować się 
będzie przychodnia. 

O becnie trwają roboty przygoto-
wawcze oraz geodezyjne tyczenie 

budynku. Rozpoczęły się już także wy-
kopy oraz fundamentowanie przyszłej 
przychodni zdrowia.

Nowa przychodnia zdrowia będzie 
miała powierzchnię blisko 630 m2 i zo-
stanie podzielona na trzy główne stre-
fy: dla dorosłych, dzieci chorych oraz 
dzieci zdrowych. 

Największa część, zajmująca około 
340 m2, będzie przeznaczona dla do-
rosłych pacjentów. W tej strefie znajdą 
się gabinety lekarskie: dwa dla lekarzy 
rodzinnych, po jednym dla ginekologa, 
położnej oraz stomatologa. Dodatkowo 
przewidziano gabinet zabiegowy, gabi-
net pielęgniarki środowiskowej, a także 
pomieszczenia magazynowe, porząd-
kowe, pokój socjalny oraz toalety dla 
pacjentów i personelu. Strefa dla dzieci 
chorych będzie zajmować ok. 58 m2.  
W jej skład wejdą poczekalnia, gabinet  
pediatry oraz pokój dla matki z dzie-
ckiem. Strefa dla dzieci zdrowych, o po- 
wierzchni blisko 90 m2, obejmie pocze-
kalnię, gabinet pediatry, punkt szcze-
pień oraz pokój dla matki z dzieckiem.

W ramach nowej przychodni zdro-
wia powstanie także apteka. Budynek 
przychodni zostanie w pełni przystoso-
wany do potrzeb osób ze szczególnymi 
wymaganiami, w tym z niepełnospraw-
nościami. Zainstalowane zostaną no-
woczesne systemy wentylacji mecha-
nicznej oraz powietrzne pompy ciepła. 
Na terenie przychodni zaplanowano 
również parking dla pacjentów.

\\\   Finansowanie  
i terminy

Wsparcie finansowe w wysokości 
6 mln zł zostało pozyskane z VIII edycji 
Rządowego Funduszu Polski Ład: Pro-
gram Inwestycji Strategicznych. Pozo-
stałe fundusze na budowę zabezpieczo-
no z Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Wiązowna na lata 2024-2037. 
Planowany termin zakończenia budo-
wy to 18 czerwca 2026 roku.

Maria Konstantyn

Rozpoczęto 
budowę przychodni 

Plac budowy przychodni
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\\\ NOWE PRZYSTANKI NA TRASIE LINII EKSPRESOWEJ W1
Od 1 sierpnia linia autobusowa W1 z Otwocka do stacji metra Imielin zy-
skała dwa nowe przystanki. Inicjatywa ma na celu zwiększenie dostępności 
bezpłatnej komunikacji miejskiej dla mieszkańców Otwocka.
Uruchomiona w kwietniu 2024 roku linia ekspresowa W1 oferująca szybkie i 
bezpłatne połączenie z Warszawą została dostosowana do potrzeb, które pasa-
żerowie zgłaszali do urzędu miasta. Nowe przystanki to: Okrzei 01 i Tysiąclecia 
01. Są obsługiwane na żądanie.
– Dwa miesiące temu zwróciliśmy się do starostwa oraz ZTM w Warszawie o pozwolenie na dodanie nowych przystanków. 
Teraz mamy już zgodę i zmieniliśmy rozkład jazdy – informuje Karolina Wojnicz, naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Komunalnej w Urzędzie Miasta Otwocka.
Przed sierpniem linia W1 zatrzymywała się w Otwocku na trzech przystankach: Orla 02, Leśny Park Wiejska 01 i Świdry 
Wielkie 01. Po wprowadzeniu nowych przystanków autobus zatrzymuje się również w zatoce naprzeciwko myjni samo-
chodowej oraz w zatoce przy supermarkecie „Stokrotka”. Godziny odjazdów oraz czas przejazdu z pozostałych przystanków 
pozostaną bez zmian.

\\\ OTWOCK 
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\\\ WIĄZOWNA 

W sierpniu mieszkańcy gminy 
Wiązowna mają okazję razem 
decydować o przeznaczeniu 
środków z funduszu 
sołeckiego na inwestycje  
w swojej miejscowości.  

G mina organizować będzie spotka-
nia, podczas których mieszkańcy 

będą mieli realny wpływ na decyzje 
związane z funduszem sołeckim. Warto 
podkreślić, że im więcej osób weźmie 
udział w głosowaniach, tym większe 
będą szanse na realizację projektów.

\\\   Czym jest  
fundusz sołecki 

Fundusz sołecki to specjalnie prze-
znaczone środki z budżetu gminy, które 
są dostępne dla mieszkańców 27 so-
łectw i trzech osiedli. Każde sołectwo 
otrzymuje część tej kwoty, obliczoną 
na podstawie liczby mieszkańców i tzw. 
kwoty bazowej. W tym roku do dyspo-
zycji jest ogólna kwota 1 351 826,15 zł.

\\\   Jak składać wnioski?
Wniosek na projekt finansowany 

z funduszu sołeckiego może być skła-
dany na zebraniach przez: sołtysa, ra-

dę sołecką, zarząd osiedla lub co naj-
mniej 15 pełnoletnich mieszkańców 
sołectwa. Wnioski powinny zawierać 
szczegółowy opis planowanych dzia-
łań, które mają być realizowane na te-
renie sołectwa.

\\\   Kryteria realizacji  
projektów

Projekty, które będą rozważane 
do realizacji, muszą spełniać trzy klu-
czowe warunki. Po pierwsze, inicja-
tywy powinny przyczynić się do bez-
pośredniego podniesienia standardu 
życia lokalnej społeczności. Po drugie, 
projekty muszą mieścić się w ramach 

obowiązków samorządu. Wreszcie 
po trzecie, przedsięwzięcia powinny 
wspierać długoterminowe cele rozwo-
jowe gminy.

\\\   Rola społeczności
Zachęcamy wszystkich mieszkań-

ców do aktywnego uczestnictwa w zbli-
żających się zebraniach. To od miesz-
kańców zależy, jakie inwestycje i dzia-
łania zostaną zrealizowane. Poprzez 
wspólne decyzje mogą oni przyczynić 
się do znaczącej poprawy warunków 
życia w gminie.

Tekst i zdjęcie Maria Konstantyn

Zdecyduj, na co gmina 
przeznaczy pieniądze 

Mieszkańcy mają realny wpływ na rodzaj inwestycji w gminie

\\\ OTWOCK 

W Otwocku podziwiać 
można kilkanaście wiat 
przystankowych w stylu 
świdermajer. Wzbudziły 
one zainteresowanie dwóch 
warszawskich radnych  
– Sławomira Potapowicza 
i Pawła Lecha z Koalicji 
Obywatelskiej. 

U znając dziedzictwo drewnianej 
architektury linii otwockiej, radni 

postanowili zbadać możliwość wpro-
wadzenia podobnych wiat w warszaw-
skiej dzielnicy Wawer. Odpowiedź war-
szawskiego ratusza okazała się jednak 
rozczarowująca.

Styl świdermajer, charakterystycz-
ny dla okolic linii otwockiej, to unika-
towy element dziedzictwa architekto-
nicznego. Mimo że liczba budynków w 
tym stylu maleje, wciąż można je podzi-
wiać poza granicami Otwocka, chociaż-
by w dzielnicach Wawer, Anin i Radość. 
Radni Sławomir Potapowicz i Paweł 
Lech podkreślają wartość architekto-
nicznych elementów świdermajerów, 
które ich zdaniem warto eksponować 
w przestrzeni miejskiej. 

Radni postulują, aby wiaty przy-
stankowe w Wawrze, zwłaszcza przy 
ulicy Patriotów, nawiązywały do stylu 
świdermajer. Sugerują, że przykładem 
mogą być przystanki postawione w 
Otwocku, które dzięki swojej estety-
ce i nawiązaniu do lokalnej tradycji 
architektonicznej stały się atrakcją 
miasta. Radni w swojej interpelacji 
do prezydenta Warszawy Rafała Trza-
skowskiego wyrazili prośbę o roz-
ważenie możliwości wymiany istnie-
jących wiat na te stylizowane na styl  
świdermajer.

Z upoważnienia prezydenta 
Trzaskowskiego odpowiedzi udzielił 
sekretarz miasta Maciej Fijałkowski. 
Wyjaśnił, że obecnie w Warszawie dla 
nowych inwestycji dopuszczone są trzy 
typy wiat: konserwatorskie, konkur-
sowe i seryjne. Każdy z tych typów zo-
stał zatwierdzony odpowiednio przez 
Stołecznego Konserwatora Zabytków 
lub wyłoniony w drodze konkursu. W 
związku z tym wiaty innego typu mu-
szą uzyskać akceptację odpowiednich 
organów, co wymaga dodatkowej anali-
zy pod kątem funkcjonalności, kosztów 
oraz aspektów przestrzennych.

Odpowiedź sekretarza nie usatys-
fakcjonowała radnych, którzy w kolej-
nej interpelacji poprosili o wskazanie 
dokumentów, na podstawie których 
dopuszczono trzy modele wiat, oraz 
określenie, które organy są odpowie-
dzialne za ich akceptację. Radni pod-
kreślają, że oczekiwali konkretnych 
wskazówek dotyczących możliwości 
wprowadzenia przystanków w stylu 
świdermajer w Wawrze, a nie odpowie-
dzi wskazującej jedynie na istniejące 
regulacje.

Tymczasem w Otwocku drewniane 
wiaty spotkały się z entuzjastycznym 

przyjęciem.  – Przystanki są niezwykle 
klimatyczne – mówi pani Kazimiera, 
mieszkanka Otwocka korzystająca z 
wiat przystankowych. – Idealnie pasują 
do Otwocka.

Prezydent Otwocka Jarosław Mar-
gielski wyjaśnia, że dwanaście stylo-
wych przystanków zostało usytuowa-
nych przy najczęściej uczęszczanych 
ulicach miasta. Aktualny wzór wiat 
został opracowany z wykorzystaniem 
zasady Złotego Podziału oraz oryginal-
nych ornamentów stylu świdermajer, 
które są już obecne w przestrzeni miej-
skiej Otwocka.

Kontrowersje wokół wprowa-
dzenia wiat przystankowych w stylu 
świdermajer w warszawskim Wawrze 
pokazują, jak ważne jest uwzględnienie 
lokalnego dziedzictwa architektonicz-
nego w nowoczesnych inwestycjach. 
Choć odpowiedź warszawskiego ratu-
sza była dla radnych rozczarowująca, 
ich inicjatywa może stanowić impuls 
do dalszych działań na rzecz ochrony 
i promowania unikalnych elementów 
architektury drewnianej. 

Tekst i zdjęcie 
Maria Konstantyn

Otwockie wiaty robią furorę 
wśród radnych z Wawra 

Wiata przystankowa w Otwocku
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POZIOMO: 1) złota medalistka; 2) druga  
broda; 3) szklane opakowanie z kapslem; 
4) pokrywka z gwintem; 5) kraj z Phnom  
Penh; 6) kręci się w kasynie; 7) wytyczone  
pomieszczenie pełne dymu; 8) występu- 
je w balecie; 9) bohater „Zbrodni i kary”  
Dostojewskiego; 10) malarka lub aktorka;  
11) Irek oficjalnie; 12) największe miasto 
Wybrzeża Kości Słoniowej; 13) sąsiad 
Greka; 14) ... Bartłomiej, kucharz z przy- 
gód profesora Gąbki; 15) orędzie, pismo 
papieskie; 16) lekceważąca, bezczelna 
pew-ność siebie; 17) sędziwa kobieta;  
18) sygnalizator przy torze; 19) ukryty  
sens wypowiedzi; 20) dawne wystawne 
przyjęcie, uczta; 21) napomnienie, prze- 
stroga; 22) Ziobro lub Boniek; 23) do 
picia lub na drodze; 24) sąsiedzi Łotyszy 
i Białorusinów; 25) Jean-Bertrand, były 
prezydent Haiti; 26) największe jezioro 
Salwadoru; 27) Pat, rewolwerowiec, za- 
bójca Billy’ego Kida; 28) wygłodniała 
chmura owadów; 29) niebiański Gabriel. 

PIONOWO: 2) kryta lektyka z Dalekiego 
Wschodu; 5) utrzymuje statek w miejscu; 
13) Cyganka z powieści „Chata za wsiπ”; 
14) niższy od tenoru; 18) malarski stojak 
na obraz; 19) stolica Wielkopolski; 30) mo- 
del stajenki betlejemskiej; 31) brukowiec, 
bulwarÛwka; 32) noszone w kołczanie; 
33) rodzinne miasto Augustyna z Hippo- 
ny; 34) pierwiastek Ru; 35) tytuł po 
średniej szkole zawodowej; 36) trzecia 
po Majorce i Minorce; 37) wyroby Ni- 
kona lub Kodaka; 38) lud z Półwyspu  
Jutlandzkiego; 39) drapieżna papuga 
Nestor; 40) znawca języka i literatury hisz- 
pańskiej; 41) pulsowanie serca; 42) szeks- 
pirowski zabójca Desdemony; 43) spór,  
konflikt; 44) oszczędna żarówka; 45) Ko- 
bo, autor powieści „Kobieta z wydm”;  
46) był 9 planetą od słońca; 47) w kuwe- 
cie; 48) konkurent Winiar i Knorra; 49) po- 
biera pensję z ZUS-u; 50) najwyższe gó- 
ry Sahary w Czadzie; 51) Giertych, poli- 
tyk i prawnik; 52) grecka muza poezji 
lirycznej; 53) pewna suma pieniędzy;  
54) ścigają się konno; 55) najdłuższa  
rzeka Mjanmy; 56) wąska i kręta na  
starówce; 57) poszukiwacz, naukowiec;  
58) rzeka w Goleniowie; 59) znawca ludz- 
kiego ciała. Litery z pól ponumerowanych od 1 do 31 utworzą rozwiązanie

\\\ KARCZEW 

Już wkrótce powstanie 
nowoczesny gminny żłobek  
w Karczewie. Usytuowany  
w bezpośrednim sąsiedztwie 
Szkoły Podstawowej nr 2 
nowy żłobek zapewni opiekę 
dla niemal 100 dzieci w wieku 
do 3 lat.

C ałkowity koszt budowy wyniesie 
blisko 5 milionów złotych, z czego 

aż 4,1 miliona pochodzi z dofinansowa-
nia rządowego. 

Jak informuje na swoim faceboo-
kowym profilu burmistrz Karczewa 
Michał Rudzki, gminie udało się pozy-
skać dodatkowe 2,8 mln zł na funkcjo-
nowanie placówki. To dofinansowanie 
z rządowego programu „Aktywny 
Maluch” pozwoli na jeszcze lepsze 
wyposażenie placówki, co znacząco 
podniesie jakość świadczonych usług. 
Dzięki temu wsparciu możliwe będzie 
doposażenie sal w nowoczesne pomo-

ce dydaktyczne i zabawki, a także stwo-
rzenie przestrzeni, która będzie w pełni 
dostosowana do potrzeb małych dzieci.

„Środki pochodzą z programu Ak-
tywny Maluch. Dzięki temu żłobek w 
Gminie Karczew będzie jednym z naj-
nowocześniejszych w Polsce” – czyta-
my na profilu burmistrza.

Budowa żłobka w Karczewie to od-
powiedź na rosnące zapotrzebowanie 

na miejsca opieki nad najmłodszymi 
dziećmi. W ostatnich latach w Polsce 
coraz więcej samorządów decyduje się 
na inwestowanie w tego typu placówki, 
co jest niezwykle istotne dla rodziców 
łączących pracę zawodową z wycho-
waniem dziecka. Otwarcie nowego 
żłobka w Karczewie planowane jest na 
listopad. 

Maria Konstantyn

Rusza nowy żłobek
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Nowoczesny żłobek
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 DAM PRACĘ     

Pracowników do serwisu urządzeń 
wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia, konieczne  
prawo jazdy kat. B tel. 601 923 395 

  NZOZ w Piasecznie zatrudni lekarzy  
w POZ. Zapraszamy do współpracy  
Lekarzy Rodzinnych, Internistów,  
Lekarzy bez specjalizacji. Kontakt  
tel. 501870162 

  MBF S.A. ZATRUDNI KIEROWCĘ C+E  
TEL. 691 353 053

  Magazyniera oraz ekspedientkę  
do sklepu spożywczego w Ustanowie, 
tel. 602 119 041 

  Praca dla magazyniera na składzie  
budowlanym - Siedliska,  
tel. 503 150 599

  Praca dla stolarza na składzie  
budowlanym - Siedliska,  
tel. 503 150 599  

  Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36     

KUPIĘ 
 Antyczne meble, obrazy, srebra,  

platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418   

SPRZEDAM 
 Sprzedam cykliniarkę prod.  

niemieckiej i 2 osuszacze pomieszczeń, 
601228263

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791 

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223   

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel-694 910 163

Obwoźny skup złomu i sprzątanie  
posesji tel. 501 314 711

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

 Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
sprzętu. Zadzwoń 501 700 315

ELEWACJE DOCIEPLENIA  
BUDYNKÓW DOŚWIADCZONE EKIPY 

602-482-572

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

 Kominiarz tel. 500 214 632  

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 Hydraulik, złota rączka,  
tel. 733159220

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA  
tel. 604895675. 

 Wywóz gałęzi 519-874-891 

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

 Przeprowadzki tel. 505 591 721

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721 

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 Elektryk, tel-666 890 886 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe  
i modernizujemy istniejące instalacje. 

Tel. 608 030 808 

Spawanie, tel. 608 030 808 

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480  

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Stolarskie, tel. 510 128 912

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Naprawa dachów, papa  
termozgrzewalna, kominki,  
rynny, obróbki blacharskie,  
tel. 515 506 639    

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię działkę bezpośrednio Powiat  
Piaseczyński 668 664 199 

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki,  
wady prawne, zadłużenia.  
Tel. 786-805-828     

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 BEZPOŚREDNIO - Piaseczno, 2 pokoje, 
52 m2, widna kuchnia, balkon, piwnica 
7,5 m2, tel. 509 209 309 

 Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

 Prażmów, 1000m2 studium budowlane 
668 664 199

 Piaseczno 75 m2, 3 pokoje + 2 tarasy, 
tel. 602 119 041 

 Urocza leśna widokowa  
działka rekreacyjna, Prażmów,  
tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361      

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Tanie kwatery pracownicze  
pokoje 1 i 2 osobowe Piaseczno  
tel. 502 222 001 

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

DZIAŁAMY 
na rzecz 

bezdomnych 
kotów i psów

fundacjazwierzokracja
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\\\ KOŁBIEL 

Animal Rescue Poland podjęła 
interwencję, w ramach 
której odebrano trzy psy 
właścicielom mieszkającym 
we wsi Bocian w gminie 
Kołbiel.  

O sytuacji psów poinformowała 
schronisko w Celestynowie jedna 

z wolontariuszek. 
– Schronisko w Celestynowie po-

prosiło nas o interwencję. Zazwyczaj w 
takich sytuacjach najpierw rozmawia-
my z właścicielami i udzielamy im upo-
mnienia, podpowiadamy, w jaki sposób 

poprawić warunki życiowe zwierząt i 
co zmienić. Jednak tym razem, gdy zo-
baczyliśmy warunki, w jakich żyją trzy 
psy, i usłyszeliśmy pogardliwe słowa 
właścicieli, wiedzieliśmy, że musimy za-
brać ze sobą te czworonogi – mówi Da-
wid Fabjański z Animal Rescue Poland.

\\\   Bez wody i cienia
Widok, jaki ukazał się pracowni-

kom Animal Rescue Poland, był zatrwa-
żający. Psy przykute były łańcuchami 
do ściany obory. Budy, które im posta-
wiono, nie spełniały swojej funkcji. Mi-

mo dużego upału zwierzęta nie miały 
wody ani cienia, a do jedzenia dostawa-
ły wyłącznie zlewki. Matka właściciela 
przywitała ARP słowami: „To tylko psy, 
co wy chcecie”. 

– Jej słowa były jak zimny prysz-
nic, przypominając nam, jak wiele igno-
rancji wciąż istnieje w społeczeństwie. 
Psy nie są tylko przedmiotami, to istoty 
czujące, które mają prawo do godnego 
życia. Nie możemy pozwolić, aby ich 
cierpienie było bagatelizowane. Reak-
cja na naszą interwencję była pełna 
obojętności. Ale my nie mogliśmy stać 
z boku. Postanowiliśmy działać. Podję-
liśmy decyzję o odebraniu psów, które 
były skazane na życie w bólu i izolacji. 

Z każdą chwilą rosło w nas przekona-
nie, że musimy im pomóc, aby mogły 
zaznać miłości i bezpieczeństwa – pod-
kreśla Animal Rescue Poland.

Mimo że w domu było kilka osób, 
które mogły zająć się psami, właściciele 
wykazali się całkowitą obojętnością dla 
ich potrzeb. Mieszkańcy domu zrzekli 
się psów na rzecz schroniska w Cele-
stynowie, lecz nie unikną kary. Zawia-
domienie o zaniedbaniu trafi bowiem 
do sądu. 

Agnieszka Deja

Upał i skandaliczne 
warunki życia psów
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Właściciele nie przejmowali się losem psów

\\\ JÓZEFÓW 

Mieszkańcy Józefowa  
po raz kolejny pokazali swoją 
aktywność i zaangażowanie  
w sprawy lokalne. Dzięki 
głosom józefowian projekt 
„Aranżacja pasa zieleni 
wzdłuż DW721 w Józefowie” 
zwyciężył w Budżecie 
Obywatelskim Mazowsza. 

D zięki temu już wkrótce przy ul. 
Wiązowskiej pojawią się nowe 

ławki, pergole oraz liczne nasadzenia 
roślinności, które nie tylko upiększą 
okolicę, ale również poprawią komfort 
mieszkańców i przechodniów.

To już trzeci raz, kiedy projekt zgło-
szony przez Józefów zdobywa uznanie 
w Budżecie Obywatelskim Mazowsza. 
Wszystkie trzy zwycięskie projekty 
były inicjatywą burmistrza Marka Ba-
naszka, który aktywnie angażuje się w 
poprawę przestrzeni miejskiej swojego 
miasta. 

Całkowity szacowany koszt inwe-
stycji wynosi 730 000 zł. Projekt za-
kłada aranżację pasów zieleni przyle-
gających do ciągu pieszo-rowerowego 
wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 721. W 
ramach projektu przewiduje się zapro-
jektowanie i nasadzenie zieleni uzupeł-
niającej w dostępnych terenach pasa 
drogowego, z uwzględnieniem zasad 
dotyczących kształtowania zieleni w 

powiązaniu z istniejącą roślinnością 
poza obszarem inwestycji. Aranżacja 
pasa zieleni będzie uwzględniać wy-
mogi dotyczące widoczności i bezpie-
czeństwa ruchu drogowego, szczegól-
nie w rejonie skrzyżowań, przejść dla 
pieszych i przystanków komunikacji 
zbiorowej.

Jednym z głównych założeń pro-
jektu jest nasadzenie zieleni izolującej 
od jezdni drogi wojewódzkiej, która 
będzie kształtowana piętrowo z uży-
ciem niskich i wysokich krzewów oraz 
drzew. Roślinność ta ma chronić przed 
rozprzestrzenianiem się zanieczysz-
czeń powietrza oraz hałasem. Prefe-
rowane będą gatunki roślin naturalnie 
występujące na terenie Józefowa, co nie 
tylko wpłynie pozytywnie na lokalną 
bioróżnorodność, ale także zapewni 
większą trwałość i odporność nasa-
dzeń.

Dodatkowo, w miejscach, gdzie 
szerokość pasa zieleni na to pozwala, 
zaprojektowane zostaną aneksy wy-
poczynkowe. Aneksy te będą wkom-
ponowane w zieleń i wyposażone w 
elementy małej architektury, takie jak 
ławki, pergole oraz zadaszenia. Pla-
nowane jest również wprowadzenie 
elementów zawierających charaktery-
styczne dla regionu ornamenty w sty-

lu świdermajer, co podkreśli unikalny 
charakter Józefowa.

\\\   Korzyści dla mieszkańców
Nowe nasadzenia zieleni popra-

wią jakość powietrza i obniżą poziom 
hałasu. Stworzenie miejsc wypoczyn-
kowych przyczyni się do większego 
komfortu pieszych i rowerzystów, 
zachęcając do aktywnego spędzania 
czasu na świeżym powietrzu. Elementy 
małej architektury, takie jak ławki i per-
gole, staną się miejscem odpoczynku i 
spotkań dla mieszkańców, wzmacnia-
jąc więzi społeczne i integrację lokalnej 
społeczności.

Projekt „Aranżacja pasa zieleni 
wzdłuż DW721 w Józefowie” jest ko-
lejnym przykładem udanej inicjatywy 
obywatelskiej, która dzięki zaangażo-
waniu mieszkańców zyskała szansę na 
realizację. To dowód na to, że aktyw-
ność społeczna ma realny wpływ na 
kształtowanie przestrzeni miejskiej i 
poprawę jakości życia. Trzecie zwycię-
stwo w Budżecie Obywatelskim Ma-
zowsza świadczy o wysokim poziomie 
mobilizacji mieszkańców Józefowa 
oraz o ich determinacji w dążeniu do 
tworzenia przyjaznego i estetycznego 
otoczenia. 

Maria Konstantyn

Na razie szaro, ale będzie  
zielono!
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Dzięki mieszkańcom wzdłuż DW721 pojawi się zieleń

To już trzeci raz, kiedy 
projekt zgłoszony   

przez Józefów zdobywa 
uznanie w BO Mazowsza


